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Protokół  Nr VI/2015 

z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu 12 lutego 2015 roku 

w godz. od 1600 do 1930
 

 

W sesji uczestniczyło 13 radnych (ustawowo 15 radnych, mandat radnego 

pana Marka Rożka wygasł, na podstawie art. 383 par. 1 pkt 6 Kodeksu 

wyborczego w wyniku wyboru na Burmistrza Borku Wlkp.) -  lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek,  

Zastępca Burmistrza Borku Wlkp. – Jolanta Chudzińska, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska,  

Kierownik MGOPS w Borku Wlkp. – Dorota Dutkowiak,  

Dyrektor M-GOK  w Borku Wlkp. – Justyna Chojnacka, 

Redaktor „Życie Gostynia” – Agata Fajczyk,  

Redaktor „Gostyń24” – Marta Stachowska, 

Radny Powiatu- Grzegorz Marszałek, 

Radny Powiatu – Maciej Biskup, 

Projektantka zmiany studium – Agata Marciniak, 

Dyrektor firmy Gewind – Paulo Albuquerque, 

Kierownik projektu firmy Gewind - Radosław Kęska, 

oraz sołtysi i mieszkańcy gminy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu.     

                                                                                 

 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

 

 Otwarcia sesji dokonał Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz 

Szczepaniak, który powitał wszystkich radnych oraz gości. 

Następnie stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, 

przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

(Nieobecny Wiceprzewodniczący Rady – Romuald Gawroński). 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

6. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2014 rok. 
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7. Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2014 oraz plany pracy na rok 

2015: 

a) Komisji Oświaty, Zdrowia , Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego, 

b) Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

c) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 

8. Zapytania i interpelacje radnych. 

 

9. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 
a) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Borek Wlkp., 

 

b) określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do przedszkoli prowadzonych przez Gminę Borek Wlkp., 

przyznania tym kryteriom liczby punktów oraz określenia dokumentów  

niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów, 

 

c) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez 

szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli, specjalności i form 

kształcenia objętych dofinansowaniem w 2015 roku, 

 

d) wystąpienia Gminy Borek Wielkopolski ze stowarzyszenia o nazwie 

Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą  

          w Poznaniu, 

 

e) likwidacji Centrum Integracji Społecznej w Zimnowodzie, 

 

f) przejęcia lokali mieszkalnych od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddział Terenowy w Poznaniu (lokal mieszkalny nr 2 i 5 w budynku nr 

2), 

 

g) przejęcia lokali mieszkalnych od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddział Terenowy w Poznaniu (lokal mieszkalny nr 1, 3, 6, 7 w budynku 

nr 2 i lokal mieszkalny nr 2 w budynku nr 4), 

 

h) zarządzenia wyborów organów Osiedla Borek Wlkp., 

 

i) uchylająca uchwałę w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego  i od 

nieruchomości w drodze inkasa, 

 

j) ustalenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie miasta i gminy  

Borek Wlkp. 

 

k) zmian budżetu i w budżecie na rok 2015. 
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10. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych. 

11. Wolne głosy i wnioski.  

12.  Zakończenie. 

 

Na salę obrad przybył Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak zapytał czy są 

uwagi do przedstawionego porządku sesji. 

Burmistrz wnioskował o wprowadzenie dodatkowych punktów: 

- podziękowanie dla Polskiego Klubu Kawaleryjskiego/oddział terenowy  

     w Borku Wlkp., 

- wystąpienie i prezentacja przedstawicieli firmy sporządzającej studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Borek 

Wlkp., 

- wystąpienie i prezentacja przedstawicieli firmy zamierzającej budować 

wiatraki na terenie gminy Borek Wlkp. 

Burmistrz zawnioskował również o wycofanie z porządku obrad  punktu 

dotyczącego rozpatrzenia projektu i podjęcia uchwały w sprawie wystąpienia 

Gminy Borek Wielkopolski ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin 

Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Poznaniu. 

Stwierdził, że na konwencie wójtów i burmistrzów został przekonany, aby 

zastanowić się jeszcze nad podjęciem takiej decyzji do 5 marca br., ponieważ 

zmieni się zarząd i zmieni się koncepcja funkcjonowania stowarzyszenia. 

Zaznaczył również, że odsuwając decyzję w czasie o miesiąc Gmina nic nie 

traci, ponieważ składki są wpłacane kwartalnie, a opłata roczna nie jest wysoka 

– ok. 1500 zł. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak zapytał, czy są inne uwagi do 

porządku obrad. 

 

Radny Tomasz Pawlak zgłosił formalny wniosek o wycofanie punktu 

dotyczącego rozpatrzenia projektu i podjęcia uchwały w sprawie likwidacji 

Centrum Integracji Społecznej w Zimnowodzie. 

Uzasadniał to tym, że uchwałę o utworzeniu CIS podejmowała poprzednia Rada 

w 2013 r. i na dzień przejmowania obowiązków przez nową Radę zadanie to 

było w trakcie realizacji. Zaznaczył, że Gmina włożyła wiele wysiłku aby 

pozyskać środki finansowe na ten cel. Starania trwały ponad rok i pozyskano 

ponad 300 tysięcy złotych. Środki te należało wykorzystać do końca grudnia 

2014 roku. Radny zwrócił uwagę, że Gmina nie musiała wykładać własnych 

środków finansowych. Na grudniowej sesji radni zostali poinformowani przez 

Burmistrza, ze nie wykona tego zadania i dotacje należy zwrócić, bo  

w przeciwnym wypadku Gmina będzie płacić odsetki. Radny Tomasz Pawlak 

stwierdził, że radni nie znali wtedy tematu w szczegółach i zagłosowali dla 
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dobra Gminy aby uniknąć płacenia odsetek. Dalej stwierdził, że obecnie próbuje 

się przerzucić odpowiedzialność za niezrealizowanie zadania przez Burmistrza 

na radnych. Obecnie większość radnych ma inne zdanie na ten temat, tym 

bardziej, że docierają do nich niepokojące głosy mieszkańców w tej sprawie. 

Dlatego radni aby głosować nad uchwałą, muszą ze sprawą zapoznać się bardzo 

szczegółowo uzyskując informacje od osób, które tą sprawą zajmowały się 

merytorycznie. 

 

Następnie głos zabrał Burmistrz, który zaznaczył, że swoje urzędowanie 

rozpoczął 2 grudnia 2014r., a tą sprawą wcześniej merytorycznie zajmował się 

ktoś inny. Jeżeli radni życzą sobie dyskusji na ten temat, to taka dyskusja 

będzie. 

 

Innych uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady 

Tomasz Szczepaniak prosił o przegłosowanie zgłoszonych wniosków. 

 

Wprowadzenie dodatkowych punktów:  

4. Podziękowanie dla Polskiego Klubu Kawaleryjskiego/oddział terenowy  

     w Borku Wlkp. 
Za wprowadzeniem punktu głosowało 13 radnych, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

5. Wystąpienie i prezentacja przedstawicieli firmy sporządzającej studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Borek 

Wlkp., 

Za wprowadzeniem punktu głosowało 13 radnych, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

6.Wystąpienie i prezentacja przedstawicieli firmy zamierzającej budować 

wiatraki na terenie gminy Borek Wlkp. 
Za wprowadzeniem punktu głosowało 13 radnych, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

Wycofanie z porządku obrad uchwał w sprawie: 

d) wystąpienia Gminy Borek Wielkopolski ze stowarzyszenia o nazwie Związek 

Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Poznaniu. 

Za wycofaniem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

e) likwidacji Centrum Integracji Społecznej w Zimnowodzie. 

Za wycofaniem uchwały głosowało 9 radnych, przeciw głosowało 2 radnych, 2 

radnych wstrzymało się od głosu. 

 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak odczytał porządek 

sesji po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 

2. Ustalenie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej. 

4. Podziękowanie dla Polskiego Klubu Kawaleryjskiego/oddział terenowy  

    w Borku Wlkp. 

5. Wystąpienie i prezentacja przedstawicieli firmy sporządzającej studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Borek 

Wlkp. 

6. Wystąpienie i prezentacja przedstawicieli firmy zamierzającej budować 

wiatraki na terenie gminy Borek Wlkp. 

7. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

8. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

9. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2014 rok. 
10. Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2014 oraz plany pracy na rok 

2015: 

a) Komisji Oświaty, Zdrowia , Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego, 

b) Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

c) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 

11. Zapytania i interpelacje radnych. 

12. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 
a) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Borek Wlkp., 

 

b) określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do przedszkoli prowadzonych przez Gminę Borek Wlkp., 

przyznania tym kryteriom liczby punktów oraz określenia dokumentów  

niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów, 

 

c) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez 

szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli, specjalności i form 

kształcenia objętych dofinansowaniem w 2015 roku, 

 

d) przejęcia lokali mieszkalnych od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddział Terenowy w Poznaniu (lokal mieszkalny nr 2 i 5 w budynku nr 

2), 

 

e) przejęcia lokali mieszkalnych od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddział Terenowy w Poznaniu (lokal mieszkalny nr 1, 3, 6, 7 w budynku 

nr 2 i lokal mieszkalny nr 2 w budynku nr 4), 

 

f) zarządzenia wyborów organów Osiedla Borek Wlkp., 

 

g) uchylająca uchwałę w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego  i od 

nieruchomości w drodze inkasa, 
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h) ustalenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie miasta i gminy  

Borek Wlkp. 

 

i) zmian budżetu i w budżecie na rok 2015. 
 

13. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zakończenie. 

 

Po odczytaniu porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak 

zarządził głosowanie. 

Za przyjęciem nowego porządku sesji głosowało 13 radnych, nikt nie wstrzymał 

się od głosowania i nikt nie był przeciwny.  

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przystąpił do 

realizacji porządku sesji. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu  V sesji Rady 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak stwierdził, że radni 

mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu, który był wyłożony  

w biurze Rady Miejskiej. Następnie zapytał czy radni zgłaszają uwagi do 

protokołu. 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak 

prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z V sesji Rady głosowało 13 radnych, nikt nie był 

przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

 
 

Ad.4. Podziękowanie dla Polskiego Klubu Kawaleryjskiego/oddział 

terenowy w Borku Wlkp. 
Burmistrz podziękował członkom Polskiego Klubu Kawaleryjskiego/oddział 

terenowy w Borku Wlkp. za reprezentowanie Gminy Borek Wlkp. podczas 

obchodów 96 rocznicy Powstania Wielkopolskiego, które odbyły się  

w Koźminie Wlkp.  

 

 

Ad. 5 Wystąpienie i prezentacja przedstawicieli firmy sporządzającej 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Borek Wlkp. 

Prezentacja przedstawiona przez P. Agatę Marciniak stanowi załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej prezentacji. 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec powyższego Wiceprzewodniczący  przeszedł do 



 Str.7/15 

kolejnego punktu. 

 

Ad. 6 Wystąpienie i prezentacja przedstawicieli firmy zamierzającej 

budować wiatraki na terenie gminy Borek Wlkp. 
Prezentacja przedstawiona przez kierownika projektu P. Radosława Kęskę 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Po zakończonej prezentacji P. Kęska poinformował, że w trakcie realizacji 

projektu zostaną zorganizowane spotkania z sołectwami w sprawie rozwoju 

farm wiatrowych. 

Po wystąpieniu Wiceprzewodniczący Tomasz Szczepaniak zaprosił do 

zadawania pytań. 

Burmistrz zadał pytanie dotyczące terminu uruchomienia pierwszej turbiny. 

Kierownik odpowiedział, że będzie to ok. maja-czerwca 2019 roku. 

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński zapytał, czy budowa 

wiatraków spowoduje zmniejszenie kosztów energii na terenie gminy. 

P. Kęska poinformował, że jest to obecnie najtańsza energia dostępna na rynku. 

W tej kwestii wypowiedział się również Burmistrz przypominając, że firma 

buduje wiatraki, które następnie sprzedaje energetyce. Mieszkańcom rachunki 

za prąd wystawia energetyka i  firma Gewind nie ma wpływu na wysokość 

płaconych przez mieszkańców rachunków. 

Następnie radny Powiatu Grzegorz Marszałek zapytał o miejsce i ilość 

powstania elektrowni wiatrowych. 

Burmistrz wyjaśnił, że najpierw będą prowadzone badania dotyczące m.in. siły 

wiatru na wyznaczonych terenach i dopiero wtedy zapadnie decyzja dotycząca 

umiejscowienia turbin. 

 

Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu 
Sprawozdanie przedstawił radny powiatowy Grzegorz Marszałek. 

Poinformował, że 28.01.br. odbyła się IV sesja Rady Powiatu, na której: 

-  przyjęto sprawozdania i plany pracy poszczególnych komisji, 

- dyskutowano o sytuacji powstania kopalni na terenie gminy Krobia– Rada 

Powiatu wyraziła negatywną opinię dotyczącą powstania kopalni, 

- przyjęto statut NZOZ w Gostyniu oraz podjęto prace nad statutem szpitala, 

- przyjęto sprawozdania: komisji bezpieczeństwa oraz rady społecznej NZOZ, 

- dyskutowano o sytuacji nauczycieli (nadgodziny). 

Radny powiatowy Grzegorz Marszałek poinformował również, że Powiat 

zamierza wykupić majątek Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu. 

W kwestiach dotyczących gminy Borek Wlkp. poinformował, że powiat 

zaplanował kontynuację realizacji inwestycji drogowej w Strumianach. 

Zaznaczył również, ze w budżecie zabezpieczono także środki finansowe na 

odśnieżanie dróg powiatowych znajdujących się na terenie gminy Borek Wlkp. 

Po wystąpieniu P. Marszałka Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak 

otworzył dyskusję. 

Burmistrz ustosunkował się do wypowiedzi P. Marszałka w zakresie planowanej 

budowy kopalni informując, że do gminy ma zostać przesłana prezentacja 
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przedstawiona na konwencie wójtów i burmistrzów, pokazująca skutki 

powstania kopalni. 

Przekazał również ustalenia poczynione podczas spotkania dotyczącego dróg 

powiatowych: drogi te będą kompleksowo naprawiane (najpierw wycinanie 

krzaków, następnie ścinanie poboczy - Zakład Usług Komunalnych zakupił już 

ścinarkę, a na końcu łatanie dziur). 

 

Ad.8 Sprawozdanie z działalności Burmistrza 
Sprawozdanie, które przedstawił Burmistrz P. Marek Rożek stanowi załącznik 

nr 5 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak otworzył dyskusję nad 

złożonym sprawozdaniem. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad.9 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2014 rok. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Anna Majewska – 

sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Nikt nie zgłosił uwag do sprawozdania. 

 

Ad. 10 Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2014 oraz plany pracy 

na rok 2015: 
a) Komisji Oświaty, Zdrowia , Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego 

Sprawozdanie oraz plan pracy przedstawiła Przewodnicząca Komisji  

Magdalena Przybylak  -  załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag do w/w sprawozdania i planu pracy. 

 

b) Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Sprawozdanie oraz plan pracy przedstawił Przewodniczący Komisji  

Zbigniew Maturski – załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag do w/w sprawozdania i planu pracy. 

 

c) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 

Sprawozdanie oraz plan pracy przedstawił Przewodniczący Komisji Tomasz 

Pawlak – załącznik 9 do niniejszego protokołu. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag do w/w sprawozdania i planu pracy. 

 

Ad. 11 Zapytania i interpelacje radnych 

Wpłynęły 3 interpelacje: 

a)interpelacja dotycząca przeniesienia lokalu wyborczego mieszkańców 

Bruczkowa z Zimnowodny do Borku Wlkp. – załącznik nr 10 do protokołu, 

b) interpelacja dotycząca oznakowania w Skokówku – załącznik nr 11 do 

protokołu, 

c) interpelacja dotycząca budowy wodociągu w Osówcu – załącznik nr 12 do 

protokołu. 
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Ad. 12 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 
a) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Borek Wlkp., 

Wiceprzewodniczący Rady – Romuald Gawroński przedstawił projekt uchwały  

w powyższej sprawie. 

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady Tomasz 

Szczepaniak zarządził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr VI/16/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

b) określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do przedszkoli prowadzonych przez Gminę Borek Wlkp., 

przyznania tym kryteriom liczby punktów oraz określenia dokumentów  

niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów 

Radna Anna Majewska przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr VI/17/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

c) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez 

szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli, specjalności i form 

kształcenia objętych dofinansowaniem w 2015 roku 

Radna Magdalena Przybylak przedstawiła projekt uchwały w powyższej 

sprawie. 

Burmistrz ustosunkował się do padajacych na komisjach pytań dotyczących 

wnoszonych uwag do projektu uchwały: 

- dyrektor Szkoły Podstawowej w Borku Wlkp. P. Władysław Hałas – należy 

dostarczyć dokument poświadczający ukończenie danej formy kształcenia 

- dyrektor Zespołu Szkół w Zimnowodzie P. Barbara Krzekotowska – 

wskazała muzykę jako priorytet, 

- dyrektor Przedszkola Samorządowego w Karolewie P. Renata Matelska- 

poprawa błędnie wpisanej daty, 

- Związek Nauczycielstwa Polskiego – wykreślić z priorytetu zarządzanie 

oświatą oraz zwiększyć środki finansowe 

Więcej uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady 

Tomasz Szczepaniak zarządził głosowanie. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr VI/18/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

d) przejęcia lokali mieszkalnych od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddział Terenowy w Poznaniu (lokal mieszkalny nr 2 i 5 w budynku nr 2) 

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt uchwały  

w powyższej sprawie. 

Burmistrz wyjaśnił, że obydwie uchwały dotyczą mieszkań w Skokówku. 

Pierwsza uchwała dotyczy  dwóch pustostanów, które Gmina ma przejąć od 

Agencji Rolnej Skarbu Państwa. Pozostałe, których będzie dotyczyć kolejna 

uchwała nie są pustostanami – będzie zrobiona wycena i możemy jeszcze 

otrzymać pieniądze na drobne remonty. 

Więcej uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady 

Tomasz Szczepaniak zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr VI/19/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 

załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

e) przejęcia lokali mieszkalnych od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddział Terenowy w Poznaniu (lokal mieszkalny nr 1, 3, 6, 7 w budynku 

nr 2 i lokal mieszkalny nr 2 w budynku nr 4) 

Wiceprzewodniczący Rady – Romuald Gawroński przedstawił projekt uchwały  

w powyższej sprawie. 
Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady Tomasz 

Szczepaniak zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr VI/20/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

f) zarządzenia wyborów organów Osiedla Borek Wlkp. 

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt uchwały  

w powyższej sprawie. 

 

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
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Uchwała Nr VI/21/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 

załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

Salę obrad opuściła radna Róża Jędrosz 

 

g) uchylająca uchwałę w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego  i od 

nieruchomości w drodze inkasa 
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska przedstawiła projekt uchwały  

w powyższej sprawie. 

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński zgłosił swoje wątpliwości co 

do 30 tysięcy oszczędności wynikających z podjęcia uchwały. Zaznaczył, że jest 

wielu ludzi starszych, którzy po prostu podatku w tej formie nie zapłacą, 

ponieważ zapomną, a także byli przyzwyczajeni do zbierania podatku przez 

sołtysa. 

Radny Dopierała zaznaczył, że zbieranie podatku przez sołtysa jest tradycją, 

dlatego jest przeciwny podejmowaniu takiej uchwały. 

Burmistrz wyjaśniał, że już wcześniej zostały poczynione pewne kroki: 

zakupiono oprogramowanie, pozakładano konta i podpisano już odpowiednią 

umowę z bankiem. Wydatkowano na to kwotę 8 tysięcy złotych. Uzasadniano to 

tym, że skoro opłata śmieciowa jest uiszczana na konto i funkcjonuje, to  

w analogiczny sposób należy uczynić z podatkiem.  

 

Więcej uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady 

zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny był przeciwny, 2  

wstrzymało się od głosowania (nieobecna radna Róża Jędrosz). 

Uchwała Nr VI/22/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 

załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

h) ustalenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie miasta i gminy  

Borek Wlkp. 

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński przedstawił projekt uchwały  

w powyższej sprawie. 

 

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania (nieobecna radna Róża Jędrosz). 

Uchwała Nr VI/23/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 

załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

i) zmian budżetu i w budżecie na rok 2015. 
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska przedstawiła projekt uchwały  
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w powyższej sprawie. 

Skarbnik zaznaczyła, ze nie wiadomo, czy uda się zrealizować zadanie 

„Konserwacja i renowacja figury Matki Boskiej Niepokalanej na rynku w Borku 

Wlkp.”. Warunki atmosferyczne nie pozwoliły na jego realizację w 2014r. i nie 

wiadomo czy uda się to uczynić w 2015r., ponieważ termin wykonania zadania 

upływa na końcu marca 2015r. 

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady Tomasz 

Szczepaniak zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania (nieobecna radna Róża Jędrosz). 

Uchwała Nr VI/24/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 

załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Ad. 13 Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i  zapytania radnych 
 

a)interpelacja dotycząca przeniesienia lokalu wyborczego mieszkańców 

Bruczkowa z Zimnowody do Borku Wlkp. 

Burmistrz wyjaśnił, że podjęcie stosownej uchwały leży w gestii Rady. Nie ma 

problemu żeby taką uchwałę przygotować, tym bardziej, że uwaga jest jak 

najbardziej słuszna. Po 18.02.2015r., kiedy skończą się zebrania sołeckie 

powstanie zestawienie dotyczące oczekiwań mieszkańców, które zostanie 

przedstawione Radzie. 

Radny P. Przemysław Skowronek składający interpelację stwierdził, że 

wystarczy ustna odpowiedź Burmistrza i nie oczekuje odpowiedzi w formie 

pisemnej. 

 

b) interpelacja dotycząca oznakowania w Skokówku 

Burmistrz wyjaśnił, że będzie próbował realizować zadanie, ale wszystko będzie 

zależeć od tego, czy wystarczy środków finansowych. 

Radny P. Michał Dopierała składający interpelację stwierdził, że wystarczy 

ustna odpowiedź Burmistrza i nie oczekuje odpowiedzi w formie pisemnej. 

 

c) interpelacja dotycząca budowy wodociągu w Osówcu 

Burmistrz podkreślił, że to pytanie nie powinno zostać skierowane do niego, 

ponieważ w budżecie Gminy nie ma takiego zadania. Poprzedni Burmistrz 

przeniósł je do realizacji przez Borecki Zakład Wodociągów i Kanalizacji. 

Dlatego cena i pozostałe ustalenia stanowią wewnętrzną tajemnicę zakładu, 

której zgodnie z prawem ujawnić nie może. Przypomniał również zasady 

funkcjonowania spółki prawa handlowego – udziałowcy wyznaczają radę 

nadzorczą, która wyznacza zarząd nie podlegający Burmistrzowi, tylko radzie 

nadzorczej.  

Burmistrz poinformował ponadto, ze w dniu 12.02.2015r. odbyło się Walne 

Zgromadzenie i zadanie będzie realizowane. Burmistrz zaznaczył, że nie posiada 

informacji dotyczących terminu i kosztów realizacji. Dopiero po rozstrzygnięciu 

przetargu na materiały BZWiK wyceni swoją robociznę. Nie wiadomo również 
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na jakie problemy natrafi się podczas realizacji inwestycji, które mogą 

generować dodatkowe koszty. 

Radny Tomasz Pawlak składający zapytanie poprosił o odpowiedź w formie 

pisemnej. 

 

Innych zapytań nie zgłoszono. 

 

Ad.14  Wolne głosy i wnioski. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak oraz Wiceprzewodniczący 

Rady Romuald Gawroński odczytali 2 pisma, które wpłynęły z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu.  

Pisma stanowią załącznik nr 22 i nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

Głos zabrał Burmistrz informując, że pisma są tylko potwierdzeniem 

złego stanu finansowego Gminy. Budżet będzie możliwy do wykonania, ale pod 

warunkiem sprzedania działek za 535 tysięcy, wpływu podatków za wiatraki, 

które dopiero będą w 2019r. (mimo to w budżecie wpisano w 2017r. 300 

tysięcy, w 2018r. – 300 tysięcy). 

W związku z tym, uruchamianie CIS-u , kiedy na rynku mamy już Zakład 

Aktywności Zawodowej , Zakład Usług Komunalnych, Pomocną Dłoń, Klub 

Integracji Społecznej nie jest uzasadnione. 

Burmistrz przypomniał, że celowo zwołał Radę przed powstaniem CIS, żeby 

sprawę wytłumaczyć. Na spotkaniu był wtedy obecny P. Marszałek, który był w 

tej sprawie zorientowany i miał takie samo zdanie jak Burmistrz. Dlatego dziwi, 

że teraz radni chcą jeszcze raz sprawę rozpoznawać. Gminie CIS do niczego nie 

jest potrzebny, ponieważ wszystkie zadania są spełniane innymi służbami.. 

Burmistrz podkreślił, że sprawą CIS zajmował się trzy tygodnie i nie można 

było znaleźć dobrego rozwiązania. Idea była ciekawa, ale nie w obecnej 

sytuacji, gdzie CIS mógłby okazać się „gwoździem finansowym do trumny”. 

Już dziś ZAZ, ZUK i  miejscowi przedsiębiorcy dopominają się o pracę, a CIS 

byłby kolejny. 

Burmistrz odniósł się również do remontu świetlicy w Zimnowodzie, który miał 

zostać wykonany w ciągu 4 dni za kwotę 30 tysięcy euro. Do 31 grudnia 2014r.  

należałoby wystawić faktury, gdyż w przeciwnym wypadku doszłoby do 

przestępstwa. A przecież 2 stycznia 2015r. mogłaby już przyjechać kontrola. 

Burmistrz zaznaczył, że budżet jest zagrożony. Nie wiadomo, czy zostaną 

sprzedane działki, ponieważ z VAT jest to 40 zł za metr, a należy jeszcze je 

odrolnić gdyż jest to III klasa, a to wszystko są dodatkowe koszty. Ponadto ta 

kwota wynosi przy klasie IIIA 320zł za hektar. Jeżeli coś jest sprzedane taniej, 

to jest robiony operat i jeżeli w operacie wyjdzie, że jest warte 220 zł, to tą 

różnicę należy zapłacić, a to zwiększa wartość działki. 

Burmistrz podkreślił, że radni wiedzą, jakie kwoty zostały przeznaczone 

w budżecie na przedszkole i drogę i jak wygląda sprawa dofinansowania na 

drogę. Zaznaczył również, że chce współpracować z Radą i uczciwie wszystko 
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przedstawiać. 

Następnie Burmistrz ustosunkował się do pytania dotyczącego transportu, 

które padło na poprzedniej sesji. Poinformował, że zostały wysłane odpowiednie 

pisma do przewoźników. Zainteresowanie wyraziła firma Usługi Transportowo 

Handlowe Przemysław Grzegorz Ludwiczak z Gostynia, która proponuje swoje 

usługi na trasie Borek- Gostyń, Gostyń- Borek, a także do Poznania, pod 

warunkiem, że będą chętni. Firma jest skłonna dostosować się do naszych 

potrzeb i jeździć przez wszystkie wioski, początkowo nawet za darmo aby 

zachęcić ludzi do korzystania z ich usług. Teraz trzeba tylko zgłaszać chętnych, 

a także poinformować w jakich godzinach i  jaka miałaby być to być trasa.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak podziękował za udzielenie 

odpowiedzi i zaznaczył, że temat transportu jest także poruszany na zebraniach  

z rodzicami. 

 

Głos zabrał Burmistrz informując, że ostatecznie załatwiona została sprawa 

Zimnowody i już w tym roku mieszkańcy wioski będą skanalizowani. Nie 

oznacza to jednak, że kanalizacja zostanie doprowadzona do Borku Wlkp., ale 

rozwiązania konstrukcyjne pozwolą na to, że będzie kolektor i od razu dana 

posesja będzie przyłączana, aby drugi raz tego samego nie rozkopywać i nie 

mnożyć kosztów. 

 

Następnie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak 

informując, że na ulicy Dworcowej pojawiła się dziura. Przekazał również 

informacje płynące od mieszkańców w/w ulicy, którzy uważają, że zapełnione 

wodą guliki powodują wchodzenie wilgoci w mury domów. 

Odpowiadając, Burmistrz poinformował, że kiedy zarwała się droga przy guliku, 

natychmiast poinformowano Starostwo Powiatowe w Gostyniu. Poproszono 

wtedy, aby w tym dniu zabezpieczyć teren, a służby odpowiedzialne za drogi 

powiatowe zainterweniują na drugi dzień. Jednak nikt się nie zjawił i sprawa 

została poruszona na Konwencie Wójtów i Burmistrzów, co spowodowało 

szybką reakcję. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak wyjaśnił, że zarwana jest 

droga na ulicy Dworcowej na wysokości posesji nr 44.  

Burmistrz poinformował, że sprawa zostanie dalej przekazana. 

 

Następnie głos zabrał radny Michał Dopierała informując, że na końcu ulicy 

Dworcowej po prawej stronie była łączka, na której zawsze stała woda. Obecny 

właściciel zasypał ugięcie i być może to spowodowało zapychanie się  

i niedrożność rowów. 

 

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

 

Ad. 15 Zakończenie. 
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W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak zakończył VI sesję Rady 

Miejskiej Borku Wlkp.  

 

 

 

      Protokołowała            Wiceprzewodniczący Rady 

 


